
Algemene beschouwingen 2019

Het college heeft de Kadernota de titel meegegeven “Evenwicht brengen”.
Ik wil de Kadernota graag de volgende titel meegeven: “Met realisme de 
toekomst in”.

Op weg naar de toekomst lopen we regelmatig tegen problemen aan. Deze 
problemen moeten worden opgelost. Daar zijn moeilijke beslissingen voor 
nodig. Beslissingen die mensen raken en soms pijn doen. In deze tijd is het 
belangrijk dat mensen naar elkaar willen luisteren en elkaar bijstaan en niet via 
allerlei media elkaar schofferen of in een hoek drukken. Al is dit al vele jaren 
een trend. Kijk naar bepaalde politieke partijen in Nederland, kijk naar de 
politiek rondom de Brexit in Groot Brittannië, kijk naar de politiek van Trump. 
Allemaal politiek die ten koste gaat van groepen mensen overal ter wereld of 
ten koste gaat van een goede discussie over belangrijke onderwerpen, zoals 
bijvoorbeeld het klimaatprobleem. Door de manier van communiceren van 
deze partijen blijkt dat oplossingen steeds moeilijker gevonden worden. Het is 
belangrijk dat deze wijze van politiek bedrijven aan Laarbeek voorbij gaat.

Realisme
Laarbeek is een mooie gemeente met veel voorzieningen. Om deze zoveel 
mogelijk te kunnen behouden moet je realistisch zijn. Ook in financieel 
moeilijker tijden. Het naar de toekomst verschuiven van maatregelen is 
onverstandig. Afgelopen jaren zijn er te weinig middelen gereserveerd voor 
onderhoud van bijvoorbeeld wegen en voorzieningen. Op dat moment fijn voor 



de inwoners omdat dan de OZB laag kan blijven, maar niet realistisch. Je 
verschuift de kosten naar de toekomst. Gelukkig worden voor dit onderhoud de 
laatste jaren wel middelen beschikbaar gesteld. Kijk naar de reserveringen voor 
onderhoud van onze voorzieningen en het onderhoud van wegen vorig jaar. 
Zodat dit onderhoud tijdig kan plaatsvinden. Wij zijn er blij mee, omdat 
hiermee grotere onderhoudskosten in de toekomst voorkomen worden. Wij 
pleiten er daarom voor tijdig middelen te reserveren om ook in de toekomst 
onze voorzieningen in stand te kunnen laten.
Dit treft ook mensen die minder te besteden hebben. Om deze mensen te 
helpen bij hun financieringsproblemen stellen wij de Fikks-app voor. Middels 
een motie verzoeken wij het college om het lokale en regionale bedrijfsleven te 
mobiliseren dit initiatief over te nemen, te ondersteunen en verder uit te rollen 
(vraag 1, afhankelijk van het antwoord motie 1).

Voorstellen tot extra bezuinigingen ten opzichte van de Kadernota
Een belangrijke uitgangspunt bij een bezuiniging is voor ons een gelijke 
verdeling van de kosten over de bevolking en organisaties. Daarnaast moeten 
de voorstellen om middelen beschikbaar te stellen voor activiteiten, welke voor 
de toekomst noodzakelijk zijn en vaak kostenbesparend zijn, doorgaan.
De volgende reserveringen vinden wij momenteel niet realistisch:

1 De reservering voor een nieuw veld bij Sparta 25:
Feit is dat afgelopen week de KPJ helaas haar laatste dorpszeskamp 
heeft georganiseerd. Het veld komt hiermee vrij en zou daarmee als 
extra trainingsveld kunnen dienen voor Sparta. Hiervoor willen wij € 
7.000,- reserveren om het veld geschikt te maken als trainingsveld. De 
resterende € 13.000,- komt opnieuw beschikbaar. Het onderhoud van 
het veld is reeds geborgd door het huidige onderhoudsbudget voor 
dit veld. 
Wel belangrijk is dat de KPJ hierbij betrokken moet worden, zodat zij 
voor hun toekomstige sportactiviteiten nog steeds het veld 
beschikbaar hebben. Daarnaast zou dit veld ook beschikbaar gemaakt 
kunnen worden voor verenigingen welke tegen huurkosten enkele 
dagen gebruik willen maken om buitensport te bedrijven. Graag 
horen wij het standpunt van het college ten aanzien van dit voorstel 
(vraag 2).

2 De reservering voor aanpassing van het Ontmoetingscentrum:
In financieel moeilijke tijden is het nodig dat de betrokken 
verenigingen samen tot een oplossing komen binnen de bestaande 
bebouwing. In het bestaande gebouw zijn verschillende ruimten 
beschikbaar, waarin bij een goede afstemming naar ons idee 



voldoende plek is voor alle verenigingen. Ons voorstel zou zijn dat de 
verschillende verenigingen de huidige bebouwing als insteek kiezen. 
Mochten in de toekomst aanpassingen gedaan moeten worden dan 
willen wij hiervoor € 6.000,- per jaar reserveren.

3 De reservering van de structurele kosten voor het Gulden land, totaal 
€ 53.000,-, kunnen komen te vervallen, doordat hiervoor alternatieve 
financieringsbronnen worden voorgesteld middels een motie (motie 
2)

De totale extra besparing zou hierbij komen op € 114.000,- per jaar.

Voorstellen tot lagere bezuinigingen ten opzichte van de Kadernota

De volgende besparingen willen we graag geheel of gedeeltelijk terugdraaien:
1 De bezuiniging op de Bibliotheek willen we terugbrengen van € 

50.000 naar € 25.000,-.
Voor de bibliotheek is recent een beleidsplan opgesteld. De taken van 
de bibliotheek zijn divers en onder andere gericht op het verbeteren 
van het lezen en het gebruik van computers voor jong en oud. Deze 
taken vinden wij belangrijk en kunnen ervoor zorgen dat mensen 
beter betrokken worden bij de maatschappij. Voor deze taken zijn 
fysiek niet alle bibliotheken noodzakelijk. In de diversen dorpshuizen 
is vaak ruimte beschikbaar. Er zijn daarmee mogelijkheden om te 
bezuinigen. De taken vormen vaak een aanvulling op activiteiten van 
andere organisaties binnen Laarbeek. Wij vinden het belangrijk dat 
deze taken goed worden afgestemd en dat gekeken wordt of deze 
daarmee efficiënter kunnen worden ingevuld. Graag standpunt van 
het college hierover (vraag 3).

2 De bezuiniging van educatie verkeersveiligheid willen wij geheel 
terugdraaien met € 10.000,-:
De afgelopen jaren hebben in Laarbeek verschillende 
verkeersongevallen plaatsgevonden. Gedeeltelijk door onveilige 
situaties, waarvoor aanpassingen van wegen een oplossing kunnen 
bieden. Echter veel verkeersonveilige situaties komen voort uit gedrag 
of onvoldoende inzicht in het eigen kunnen om een voertuig te 
besturen. Door mensen hierover voor te lichten of inzichtelijk te 
maken wat een ongewenste manier van deelname aan het verkeer is, 
kunnen onveilige verkeerssituaties voorkomen worden. Wij vinden dit 
een eerste belangrijke stap en aanzienlijk goedkoper dan 
aanpassingen aan wegen. Daarbij komt dat het budget voor deze 



activiteiten door de provincie met € 24.000,- per jaar wordt 
aangevuld. Graag het standpunt van het college hierover (vraag 4).

3 De bezuiniging van de VVV willen wij halveren van € 20.000,- naar € 
10.000,- per jaar.
Toerisme zal de komende jaren in opkomst blijven. Ook Laarbeek 
vindt toerisme een belangrijke aanvulling voor onze economie. Wij 
vinden het daarom belangrijk dat toeristen op de hoogte blijven van 
onze Laarbeekse activiteiten en bezienswaardigheden. Het geheel 
intrekken van de middelen voor VVV-activiteiten vinden we daarom 
ongewenst. Graag het standpunt van het college hierover (vraag 5)

4 Doordat bij het gebruik van het KPJ-veld de onderhoudskosten van € 
11.000,- reeds zijn geborgd is het niet direct nodig om deze te 
verkrijgen door het schrappen van overtollige velden bij andere 
verenigingen. Bekend is dat deze velden ook door andere 
verenigingen worden gebruikt. Onze voorkeur zou zijn om deze 
velden voor dit doel te behouden, waarbij gebruik door andere 
verenigingen wordt gestimuleerd. Doordat de 
onderhoudswerkzaamheden door het veranderd gebruik 
waarschijnlijk verminderd kunnen worden, brengen we deze terug 
naar € 6.000,- per jaar. Graag het standpunt van het college hierover 
(vraag 6).

De totale lagere bezuinigingen ten opzichte van de voorliggende Kadernota 
bedragen € 51.000,-.
Het saldo van de genoemde extra bezuinigingen en genoemde lagere 
bezuinigingen is dan € 114.000,-/- € 51.000,- = € 63.000,-.

OZB en verenigingen
Verhogingen van OZB hebben gevoelsmatig een grootte impact op de 
bewoners. Ook wij verhogen de OZB liefst zo min mogelijk. Echter soms zijn er 
situaties waarbij het beter is om de OZB, zonder ongewenste besparingen op 
voorzieningen, zodanig te verhogen dat een sluitende begroting voor de 
komende jaren weer in beeld komt. Laarbeek is in zo’n positie gekomen.
Bij ons speelt wel de vraag waar de bewoners van Laarbeek voor kiezen: zo laag 
mogelijke OZB gepaard gaand met uitholling van voorzieningen of een hogere 
OZB met behoud van voorzieningen.
Wij stellen het college voor om deze vraag aan de inwoners van Laarbeek voor 
te leggen (vraag 7).
Mogelijk ontstaan hierdoor onverwachte inzichten om aanvullende 
bezuinigingen in een volgende Kadernota mee te nemen. Bezuinigingen waarbij 
de OZB mogelijk ook weer verlaagd kan worden.



Met betrekking tot de OZB hebben wij een voorstel, dat gericht is p[ 
verenigingen. De stijgende OZB is voor verenigingen namelijk een behoorlijke 
kostenpost. Wij stellen middels een motie voor dat het college onderzoekt of 
de OZB voor onder andere sportaccommodaties en dorpshuizen kan worden 
omgezet van het hogere tarief voor niet-woningen naar het lagere tarief voor 
woningbezitters. Deze vermindering van OZB-inkomsten willen wij 
compenseren uit het bedrag van € 63.000,- van onze voorgestelde 
bezuinigingen (motie 3).                                                                                                                                                                                                                          
Onze voorstellen leiden naar verwachting tot slechts een lichte verlaging van de 
OZB ten opzichte van de Kadernota. Echter wij zijn van mening dat deze 
voorstellen wel leiden tot een evenwichtigere Kadernota.

Mogelijkheden belastingvoordeel en subsidies voor verenigingen
De kosten voor verenigingen voor onderhoud van accommodaties zijn hoog. 
Hiervoor draaien de gemeente en de verenigingen vaak op. Om deze kosten te 
verminderen zijn er mogelijkheden om belastingvoordeel of subsidie te krijgen. 
Deze middelen zijn in een tijd van bezuinigingen erg gewenst. Wij leggen u 
daarom een motie voor waarin we vragen om de mogelijkheden hieromtrent te 
onderzoeken en indien mogelijk uit te voeren (motie 4).

Visie bestemmingen buitengebied
Komende jaren zal er gewerkt worden aan een visie op het buitengebied en 
een omgevingsvisie in het kader van de Omgevingswet. Dit biedt 
mogelijkheden om een andere vorm te kiezen voor het bestemmingsplan 
buitengebied.
Op dit moment wordt in bestemmingsplannen buitengebied onderscheid 
gemaakt in woonbestemmingen, bedrijfsbestemmingen en agrarische 
bestemmingen. Bij omschakeling naar een andere bestemming leidt dit altijd 
tot procedures waarbij tijd en financiële middelen een belangrijke rol spelen. 
Door deze procedures wordt de flexibiliteit om activiteiten te ontwikkelen of te 
veranderen verminderd. Daarnaast ontstaan situaties waarbij het omschakelen 
van bijvoorbeeld een bedrijfs- of agrarische bestemming naar een 
woonbestemming niet mogelijk is, waardoor bedrijfswoningen en 
bedrijfslocaties waardeloos worden.
Middels een motie geven wij een voorzet om de weg naar een andere en 
flexibelere vorm van het bestemmingsplan buitengebied in te slaan (motie 5). 

Bereikbaarheidsakkoord en N615
De provincie Noord-Brabant heeft onlangs opdracht gegeven om een “quick 
scan uit te voeren naar de kruising” en naar het oplossen van de 



verkeersonveilig situatie op de kruispunt N615 – Deense Hoek. De reden voor 
het doen van de quick scan is onder andere gelegen in het feit dat de kruising 
door omwonenden, door onder andere drukte en onoverzichtelijkheid, als 
verkeersonveilig wordt ervaren.
Uit de conclusies blijkt dat er een aantal tekortkomingen aan de 
verkeerssituatie te benoemen zijn. Er is echter niet één aanleiding aan te wijzen 
voor de ongevallen die plaatsvinden. Het is de optelsom van de verkeersdrukte, 
complexiteit van de kruising en het verkeersgedrag dat zorgt voor een 
verhoogd risico op ongevallen. 
In het rapport van de quick scan worden oplossingsrichtingen benoemd die 
mogelijk een oplossing bieden voor de korte termijn of de lange termijn. 
Aanvullend op het rapport heeft er een gesprek plaats gevonden tussen de 
gemeente, de provincie en de trekkers van het burgerinitiatief. Uit dat gesprek 
blijkt dat de oplossingsrichtingen die benoemd worden voor de korte termijn 
onvoldoende bijdragen aan het vergroten van de verkeersveiligheid N615-
Deense Hoek. Om die reden verzoeken wij het college om in gesprek te gaan 
met de provincie en hen te verzoeken de studie gedaan in 2010 te actualiseren. 
Dit om inzichtelijk te krijgen wat (financieel/niet financieel) nodig is om de 
verkeersveiligheid N615-Deense Hoek te vergroten. Graag horen wij het 
standpunt van het college hierover (vraag 8).

Ten slotte wil ik namens CDA Laarbeek onze waardering uitspreken voor onze 
portefeuillehouder financiën die in samenwerking met het college en de 
medewerkers van gemeente Laarbeek toch het lef heeft gehad om deze 
moeilijke Kadernota op stellen. Een Kadernota die gericht is op een financieel 
stabiele toekomst. 


